
Protokół Nr 60 
z posiedzenia Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska 

z dnia 22 czerwca 2023 r. 
 

Przewodniczący Komisji radny Jaromir Chojecki otworzył i prowadził posiedzenie Komisji Ładu 
Przestrzennego i Ochrony Środowiska. 
Powitał członków Komisji, mieszkańców Milanówka.  
Lista obecności członków Komisji jest załącznikiem do protokołu. 
Obrady Komisji odbyły się w dniu 22 czerwca 2023 r. (czwartek) o godz. 17:30, w budynku „B” Urzędu Miasta 
Milanówka przy ul. Kościuszki 45. 
 
Skład Komisji: 
Przewodniczący Jaromir Chojecki 
Radny Witold Mossakowski  
Radna Jolanta Nowakowska  
Radny Krzysztof Ołpiński  
 
Porządek obrad Komisji: 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Opinia Komisji dotycząca wykonania budżetu za 2022 rok. 
3. Sprawy różne. 
 
Ad 1. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała porządek obrad.  
 
Ad 2.  
Opinia Komisji dotycząca wykonania budżetu za 2022 rok. 
Skarbnik Miasta p. Agnieszka Mazurek przedstawiła wykonanie budżetu za 2022 rok w działach dot. Komisji 
Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska.   
DZIAŁ 010 – ROLNICTWO I ŁOWIECTWO  
Wydatki bieżące w ramach działu zostały zaplanowane w kwocie 87 577,70 zł, zaś zrealizowane w kwocie 87 
455,11 zł, w rezultacie stopień realizacji wydatków bieżących wyniósł 99,86%. Środki te przeznaczono 
następująco:  
● w rozdziale 01009 Spółki wodne wydatkowano kwotę 85 060,00 zł, co stanowi 99,95% planu rocznego 
wynoszącego 85 100,00 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: ◦ dotacja celowa z budżetu na 
finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji pozostałym jednostkom niezaliczanym do 
sektora finansów publicznych w kwocie 50 000,00 zł - przekazano dotację celową dla Spółki Wodnej, ◦ różne 
opłaty i składki w kwocie 35 060,00 zł, zapłacono składkę członkowską dla Spółki Wodnej za konserwację 
urządzeń melioracyjnych oraz składkę od gruntów za działkę zdrenowaną nr 170 obr. Falęcin;  
● w rozdziale 01030 Izby rolnicze wydatkowano kwotę 717,41 zł, co stanowi 89,68% planu rocznego 
wynoszącego 800,00 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: ◦ wpłaty gmin na rzecz izb rolniczych  
w wysokości 2% uzyskanych wpływów z podatku rolnego w kwocie 717,41 zł; 
● w rozdziale 01095 Pozostała działalność wydatkowano kwotę 1 677,70 zł, co stanowi 100,00% planu 
rocznego wynoszącego 1 677,70 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: ◦ różne opłaty i składki  
w kwocie 1 644,80 z, zwrot podatku akcyzowego; ◦ zakup materiałów i wyposażenia w kwocie 32,90 zł, 
zakupiono materiały biurowe dla pracownika obsługującego podatek akcyzowy. 
DZIAŁ 700 – GOSPODARKA MIESZKANIOWA  
Wydatki bieżące w ramach działu zostały zaplanowane w kwocie 1 919 690,63 zł, zaś zrealizowane w kwocie  
1 776 755,21 zł, w rezultacie stopień realizacji wydatków bieżących wyniósł 92,55%. Środki te przeznaczono 
następująco:  
● w rozdziale 70004 Różne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej wydatkowano kwotę 1 339 104,36 zł, 
co stanowi 100,00% planu rocznego wynoszącego 1 339 104,36 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: 
dotacja przedmiotowa z budżetu dla samorządowego zakładu budżetowego ZGKiM w kwocie 1 339 104,36 zł; 



● w rozdziale 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami wydatkowano kwotę 322 115,73 zł, co stanowi 
72,12% planu rocznego wynoszącego 446 621,63 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: ◦ zakup usług 
remontowych w kwocie 151 500,00 zł, m.in.: - remont budki cmentarnej przy ul. Wojska Polskiego, - remont 
kąpieliska miejskiego w Milanówku; ◦ zakup usług pozostałych w kwocie 90 747,30 zł, m.in.: -przyłączenie do 
sieci dystrybucyjnej punktu zlokalizowanego na terenie PSZOK, -przegląd kładek nad torami PKP,  
-odprowadzania ścieków z terenu Targowiska Miejskiego oraz Bazy, odbioru i utylizacji odpadów z terenu 
Targowiska Miejskiego; - koszty aktów notarialnych, poświadczeń zgodności dokumentów, ogłoszeń 
prasowych dotyczących gospodarki nieruchomościami, Inkaso opłaty targowej na rzecz ZGKiM. Niska 
realizacja związana jest z faktem, iż środki wydatkowane są w zależności od bieżących potrzeb będących w 
dużej mierze wynikiem wniosków mieszkańców (w przypadku ogłoszeń prasowych może to być np. ogłoszenie 
o zamiarze wydzierżawienia gruntu, użyczeniu nieruchomości, w przypadku służebności przesyłu to koszty 
aktów notarialnych, poświadczeń dokumentów itp.), a także od wysokości przypadającej w danym miesiącu 
wysokości wynagrodzenia inkaso opłaty targowej, ◦ opłaty na rzecz budżetów jednostek samorządu 
terytorialnego w kwocie 20 921,83 zł, poniesiono koszty zakupu odbitek mapy zasadniczej, mapy 
ewidencyjnej, wypisów i wyrysów z EGiB, opłacono użytkowanie wieczyste gruntów Skarbu Państwa 
dotyczących nieruchomości: ul. Spacerowa 3, ul. Spacerowa 4, ul. Na Skraju. Niska realizacja wynika z faktu, iż 
kwota wydatków zależy od stwierdzanych na bieżąco potrzeb powstałych w sprawach prowadzonych przez 
referat GNP, w 2022 roku potrzeba sporządzenia wycen nieruchomości oscylowała na poziomie 30% 
zaplanowanej na ten cel kwoty w budżecie; ◦ wynagrodzenia bezosobowe w kwocie 19 072,00 zł, realizowano 
zawarte umowy cywilnoprawe dotyczące sprzątania i segregacji odpadów oraz czyszczenia toalet na 
Targowisku Miejskim; ◦ koszty postępowania sądowego i prokuratorskiego w kwocie 15 560,15 zł, poniesiono 
koszty opłat sądowych związanych z prowadzonymi postępowaniami, koszty biegłych sądowych, opłat 
sądowych za dokonywanie wpisów w księgach wieczystych, koszty ustanowienia kuratorów sądowych.  
Id: ZRNWC-CKCAG-CPXGH-CLTJL-AHUSX. Podpisany Strona 29 30. Niska realizacja związana jest z ilością 
prowadzonych spraw, ich postępu, a także stopnia realizacji przez inne współpracujące urzędy, w 2022 
potrzeba opłacenia kosztów sądowych oscylowała na poziomie 70% zaplanowanej na ten cel kwoty  
w budżecie. ◦ zakup energii w kwocie 11 541,96 zł, wydatkowano na dostawy wody i energii na Teren 
Targowiska Miejskiego oraz Bazy RGKiM; ◦ kary i odszkodowania wypłacane na rzecz osób fizycznych w kwocie 
4 512,99 zł, poniesione koszty odszkodowania wynikające z decyzji ZRiD oraz z uchwalenia miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzennego, przejmowania gruntów wydzielonych pod drogi publiczne, 
odszkodowania za nieruchomości przejęte na rzecz Gminy Milanówek. Wypłacane są odszkodowania 
wynikające m.in. z decyzji ZRiD i przejmowania gruntów wydzielonych na poszerzenie/utworzenie dróg 
publicznych, m.in. na podstawie przepisów art. 98 ustawy o gospodarce nieruchomościami, z uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Łączna kwota zobowiązań jest zależna od 
wykonywanych inwestycji, zarówno Gminy, jak i mieszkańców. Przed Starostą Grodziskim toczy się kilka 
postępowań zmierzających do wypłaty odszkodowań - postępowania te nie zostały całkowicie zakończone  
w 2022 roku; ◦ składki na ubezpieczenia społeczne w kwocie 3 261,33 zł; ◦ zakup usług obejmujących 
wykonanie ekspertyz, analiz i opinii w kwocie 2 829,00 zł, wykonano operat szacunkowy ustalający wzrost 
wartości nieruchomości z tytułu uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania terenu dla działki 
położonej w Milanówku oraz wykonano operat szacunkowego z tytułu ustalenia ceny nabycia działki 
położonej w Milanówku. Ilość pozycji i łączna kwota wydatków zależą od stwierdzanych na bieżąco 
powstałych potrzeb, w 2022 potrzeba sporządzenia wycen nieruchomości była na poziomie 30% zaplanowanej 
na ten cel kwoty w budżecie. ◦ zakup materiałów i wyposażenia w kwocie 1 389,51 zł; ◦ składki na Fundusz 
Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy w kwocie 400,62 zł; ◦ różne opłaty i składki w kwocie 373,04 zł; ◦ opłaty 
na rzecz budżetu państwa w kwocie 6,00 zł; 
● w rozdziale 70007 Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy wydatkowano kwotę 115 535,12 zł, co 
stanowi 88,62% planu rocznego wynoszącego 130 364,64 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na:  
◦ zakup usług pozostałych w kwocie 44 584,43 zł, opłacono wywóz nieczystości ciekłych z nieruchomości 
komunalnych, koszty odprowadzania ścieków z lokali komunalnych, koszty odprowadzania ścieków należne 
Wspólnotom Mieszkaniowym; ◦ zakup energii w kwocie 32 027,07 zł, m.in. opłacono koszty energii 
elektrycznej w budynkach obsługiwanych przez RGKiM, koszty energii elektrycznej należne Wspólnotom 
Mieszkaniowym, koszty dostarczania wody do lokali komunalnych; ◦ opłaty za administrowanie i czynsze za 
budynki, lokale i pomieszczenia garażowe w kwocie 17 997,03 zł, poniesiono koszty zarządzania Gminnym 
Zasobem Mieszkaniowym należne Wspólnotom Mieszkaniowym; ◦ zakup usług remontowych w kwocie  
16 296,59 zł, opłacono koszty funduszu remontowego należnego Wspólnotom Mieszkaniowym za lokale 



komunalne; ◦ zakup materiałów i wyposażenia w kwocie 4 630,00 z, zakupiono materiały przeznaczone do 
budynków i lokali komunalnych;  
●w rozdziale 70095 Pozostała działalność zaplanowano 3 600,00 zł - kwota zaplanowana na opłaty za 
administrowane i czynsze za budynki nie została wydatkowana – zabezpieczono środki na wypadek pojawienia 
się kosztów z tego tytułu pod koniec roku. 
DZIAŁ 900 – GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA  
Wydatki bieżące w ramach działu zostały zaplanowane w kwocie 11 753 870,29 zł, zaś zrealizowane w kwocie 
11 106 798,23 zł, w rezultacie stopień realizacji wydatków bieżących wyniósł 94,49%. Środki te przeznaczono 
następująco:  
● w rozdziale 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód wydatkowano kwotę 8 836,96 zł, co stanowi 84,16% 
planu rocznego wynoszącego 10 500,00 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: ◦ zakup energii  
w kwocie 6 499,96 zł, wydatkowano na dystrybucję oraz zakup energii elektrycznej na potrzeby zasilania 
przepompowni na ul. Łącznej, Wysockiego i Kasztanowej w Milanówku. Niskie wykonanie wynikało  
z niemożności przewidzenia ostatecznych kosztów, w dobie skokowych wzrostów energii; ◦ zakup usług 
pozostałych w kwocie 2 337,00 zł wydatkowano na konserwację separatora substancji ropopochodnych;  
● w rozdziale 90002 Gospodarka odpadami komunalnymi wydatkowano kwotę 7 340 404,49 zł, co stanowi 
99,51% planu rocznego wynoszącego 7 376 523,64 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: Id: ZRNWC-
CKCAG-CPXGH-CLTJL-AHUSX. Podpisany Strona 57 58; ◦ zakup usług pozostałych w kwocie 7 226 732,35 zł, 
wydatkowano za odbiór, transport, zbieranie, odzysk i unieszkodliwianie odpadów komunalnych;  
◦ wynagrodzenia osobowe pracowników w kwocie 84 093,52 zł dla pracowników obsługi administracyjnej 
zajmujących się opłatą za odpady komunalne; ◦ składki na ubezpieczenia społeczne w kwocie 15 244,65 zł dla 
pracowników obsługi administracyjnej zajmujących się opłatą za odpady komunalne; ◦ dodatkowe 
wynagrodzenie roczne w kwocie 7 319,41 zł dla pracowników obsługi administracyjnej zajmujących się opłatą 
za odpady komunalne; ◦ zakup energii w kwocie 4 743,25 zł w PSZOK; ◦ składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz 
Solidarnościowy w kwocie 2 108,95 zł dla pracowników obsługi administracyjnej zajmujących się opłatą za 
odpady komunalne; ◦ opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych w kwocie 162,36 zł w PSZOK;  
● w rozdziale 90003 Oczyszczanie miast i wsi wydatkowano kwotę 1 345 155,84 zł, co stanowi 92,46% planu 
rocznego wynoszącego 1 454 798,37 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: ◦ zakup usług pozostałych 
w kwocie 1 218 109,02 zł kwotę 83 696,40, wydatkowano w referacie RGKiM na usługi dotyczące wywozu 
nieczystości stałych oraz pozostałą kwotę 1 134 412,62 zł wydatkowano na utrzymanie czystości i porządku  
w Milanówku, zbieranie i utylizację padłych zwierząt z terenu miasta, utrzymanie w należytym stanie koszy 
ulicznych, ławek parkowych i stojaków rowerowych; ◦ zakup materiałów i wyposażenia w kwocie 118 014,07 
zł, w referacie RGKiM wydatkowano kwotę 97 969,11 zł na zakup materiałów, paliwa do taboru 
samochodowego, narzędzi, mieszanki piasku i soli do utrzymania ulic na terenie miasta, oraz pozostałą kwotę 
20 044,96 zł wydatkowano na zakup koszy ulicznych oraz tabliczek informujących o konieczności sprzątania po 
swoim psie; ◦ wynagrodzenia bezosobowe w kwocie 7 560,00 zł; ◦ składki na ubezpieczenia społeczne  
w kwocie 1 292,76 zł; ◦ zakup usług remontowych w kwocie 150,00 zł; ◦ składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz 
Solidarnościowy w kwocie 29,99 zł; 
● w rozdziale 90004 Utrzymanie zieleni w miastach i gminach wydatkowano kwotę 557 129,75 zł, co stanowi 
84,54% planu rocznego wynoszącego 659 044,94 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: ◦ zakup usług 
pozostałych w kwocie 317 142,00 zł, wydatkowano na usługi związane z pielęgnacją zieleni miejskiej na 
terenie Milanówka; ◦ wynagrodzenia osobowe pracowników w kwocie 135 203,34 zł, wydatkowano na 
wynagrodzenia dla pracowników zaangażowanych w realizację projektu współfinansowanego ze środków UE 
pn. „Poprawa jakości środowiska miejskiego poprzez zagospodarowanie terenów zielonych na obszarze gminy 
Milanówek”; ◦ zakup materiałów i wyposażenia w kwocie 57 202,73 zł, wydatkowano w referacie RGKiM 
kwotę 13 640,46 zł na zakup paliwa do naboru samochodowego, materiałów służących do pielęgnacji zieleni  
w mieście oraz pozostałą kwotę 43 562,27 zł wydatkowano na zakup materiału roślinnego do wykonania 
nasadzenia na terenie Milanówka; ◦ składki na ubezpieczenia społeczne w kwocie 23 876,46 zł; ◦ zakup usług 
remontowych w kwocie 14 578,20 zł, środki zostały wydatkowane przez referat RGKiM na naprawy pojazdów  
i maszyn; ◦ dodatkowe wynagrodzenie roczne w kwocie 4 249,43 zł środki wydatkowano na wynagrodzenie 
roczne tzw. „13” dla pracowników zaangażowanych w realizację projektu współfinansowanego ze środków UE 
pn. „Poprawa jakości środowiska miejskiego poprzez zagospodarowanie terenów zielonych na obszarze gminy 
Milanówek”; ◦ zakup usług obejmujących wykonanie ekspertyz, analiz i opinii w kwocie 2 583,00 zł; ◦ składki 
na Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy w kwocie 2 294,59 zł;  



● w rozdziale 90005 Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu wydatkowano kwotę 6 811,80 zł, co 
stanowi 26,20% planu rocznego wynoszącego 26 000,00 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: ◦ 
zakup materiałów i wyposażenia w kwocie 5 000,00 zł, wydatkowano na zakup laptopa w ramach programu 
„Czyste powietrze”; ◦ zakup usług pozostałych w kwocie 940,00 zł, wydatkowano na montaż ekranu 
smogowego wraz z osprzętem i 5 sztuk czujników, jakości powietrza oraz na zakup i montaż elementów 
niezbędnych do działania ekranu smogowego tj. playera, konstrukcji pod telebim, obudowy dibond dla ekranu 
w wersji wolnostojącej. Id: ZRNWC-CKCAG-CPXGH-CLTJL-AHUSX. Podpisany Strona 58 59 Zaplanowane środki 
nie zostały wydatkowane w całości w związku z przedłużającą się procedurą wydania przez MWKZ zgody na 
prowadzenie planowanych robót budowlanych; ◦ opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych w kwocie 
811,80 zł; ◦ zwrot niewykorzystanych dotacji oraz płatności w kwocie 60,00 zł – zwrócono dotację dotyczy 
programu „Czyste powietrze”. Niskie wykonanie w powyższym rozdziale wynika z braku konieczności realizacji 
zadań m.in. zaplanowanych na program „Czyste powietrze” oraz zaplanowanych na wykonanie usług i analizę 
próbek popiołów z palenisk domowych pod kątem spalania w nich odpadów gdzie konieczna była rezerwacja 
planu na wypadek pojawienia się wydatków pod koniec roku;  
● w rozdziale 90006 Ochrona gleby i wód podziemnych wydatkowano kwotę 9 129,25 zł, co stanowi 62,10% 
planu rocznego wynoszącego 14 700,00 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: ◦ wynagrodzenia 
bezosobowe w kwocie 6 700,00 zł, dokonano ekspertyzy dotyczącej stwierdzenia czy nie zostały zaburzone 
stosunki wodne pomiędzy nieruchomościami prywatnymi na terenie Milanówka; ◦ zakup usług pozostałych  
w kwocie 2 429,25 zł, wykonano monitoring wód podziemnych dla zrekultywowanego wysypiska odpadów 
Turczynek; 
● w rozdziale 90013 Schroniska dla zwierząt wydatkowano kwotę 111 747,25 zł, co stanowi 94,86% planu 
rocznego wynoszącego 117 800,00 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: ◦ zakup usług pozostałych  
w kwocie 110 156,50 zł wydatkowano na wyłapywanie dziko żyjących zwierząt z terenu miasta oraz na 
umieszczenie bezdomnych zwierza w schronisku; ◦ zakup materiałów i wyposażenia w kwocie 1 590,75 zł, 
zakupiono sprzęt do odstraszania dzików do wykorzystywania na terenie Milanówka;  
● w rozdziale 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg wydatkowano kwotę 1 664 835,19 zł, co stanowi 82,37% 
planu rocznego wynoszącego 2 021 280,00 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: ◦ zakup energii  
w kwocie 1 516 307,83 zł, wydatkowano na zakup i dystrybucję energii w celu zasilania oświetlenia ulic  
i parków w Milanówku; ◦ zakup usług remontowych w kwocie 105 414,84 zł, wydatkowano na bieżącą 
konserwację oświetlenia uliczno-parkowego oraz naprawę elementów iluminacji świątecznej; ◦ zakup usług 
pozostałych w kwocie 30 248,88 zł, wydatkowano m.in na: - przyłączenie do sieci dystrybucyjnej oświetlenia 
ulicznego w Milanówku na ul. Warszawskiej, - demontaż świątecznego oświetlenia ulicznego na terenie 
Milanówka, - dostawa i montaż opraw oświetlenia ulicznego na terenie ulic Milanówka, - montaż zegarów 
astronomicznych. Brak możliwości wydatkowania pozostałych zaplanowanych środków wynikał z wydłużenia 
oczekiwania na dostawę kolejnych lamp od producentów, które zostaną zamontowane w 2023 r. o zakup 
materiałów i wyposażenia w kwocie 12 863,64 zł, zakupiono elementy iluminacji świątecznej;  
● w rozdziale 90019 Wpływy i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze 
środowiska wydatkowano kwotę 10 406,34 zł, co stanowi 83,78% planu rocznego wynoszącego 12 421,34 zł. 
Niniejsza wartość została wydatkowana na: ◦ zakup usług pozostałych w kwocie 10 406,34 zł, zrealizowano 
zadanie pn. „Usuwanie i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu Milanówka”;  
● w rozdziale 90026 Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami wydatkowano kwotę 4 170,00 zł, co 
stanowi 64,15% planu rocznego wynoszącego 6 500,00 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: ◦ zakup 
materiałów i wyposażenia w kwocie 4 170,00 zł, wydatkowano na zakup materiałów ekologicznych 
związanych z edukacją ekologiczną w zakresie gospodarki odpadami (np. eko-torebki, piórniki, woreczki);  
● w rozdziale 90095 Pozostała działalność wydatkowano kwotę 48 171,36 zł, co stanowi 88,71% planu 
rocznego wynoszącego 54 302,00 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: ◦ zakup usług pozostałych  
w kwocie 29 965,36 zł, wydatkowano na obsługę kabin przenośnych na terenie Milanówka; ◦ dotacja celowa  
z budżetu jednostki samorządu terytorialnego, udzielone w trybie art. 221 ustawy, na finansowanie lub 
dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym działalność pożytku publicznego  
w kwocie 14 800,00 zł, dofinansowano zadanie publiczne realizowane w ramach otwartego konkursu ofert 
(Beneficjent: Fundacja Muszelka „Drzewa cenniejsze niż złoto – publikacja”) oraz dofinansowano zadanie 
publiczne przekazane do realizacji w trybie ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
(Beneficjent: Polski Komitet Pomocy Społecznej – „Eko hodowla”). 
DZIAŁ 925 – OGRODY BOTANICZNE I ZOOLOGICZNE ORAZ NATURALNE OBSZARY I OBIEKTY CHRONIONEJ 
PRZYRODY  



Wydatki bieżące w ramach działu zostały zaplanowane w kwocie 25 970,00 zł, zaś zrealizowane w kwocie 25 
967,21 zł, w rezultacie stopień realizacji wydatków bieżących wyniósł 99,99%. Środki te przeznaczono 
następująco:  
● w rozdziale 92595 Pozostała działalność wydatkowano kwotę 25 967,21 zł, co stanowi 99,99% planu 
rocznego wynoszącego 25 970,00 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: ◦ zakup usług pozostałych  
w kwocie 18 127,20 zł, wydatkowano na wykonanie budek lęgowych oraz ich montaż na terenie Milanówka;  
◦ wynagrodzenia bezosobowe w kwocie 6 553,00 zł, poniesiono koszty za czyszczenie budek lęgowych dla 
ptaków; ◦ składki na ubezpieczenia społeczne w kwocie 1 126,46 zł; ◦ składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz 
Solidarnościowy w kwocie 160,55 zł. 
Przewodniczący Komisji zadał pytanie w spawie działu 600- Przebudowa ul. Leśny Ślad. Brak wykonania  
w wyniku faktu, iż umieszczono inwestycję w zbiorowym zadaniu (14 ulic). Radny podkreślił, że było to 
samodzielne zadanie. Jak pokazuje tegoroczny budżet 14 ulic spadło do 4 w tym nie ma Leśnego Śladu. Radny 
zapytał, dlaczego w zeszłym roku nie wykonano tego zadania. 
Zastępca Burmistrza Marcin Bąk wyjaśnił, że bardzo długo przymierzano się do przetargu ze względu na dużą 
ilość ulic. Cały wydział, realizując jeszcze kilka inwestycji nie był w stanie wprowadzić dodatkowej ulicy. Nie ma 
zatrudnionej osoby, która jest drogowcem z wykształcenia. Skupiono się na dwóch dużych przetargach. Brak 
wykonania Leśnego Śladu wynikało z tego, że wydział był mocno obciążony pracą przy innych inwestycjach.  
Radny Witold Mossakowski przypomniał, że na ulicę Leśny Ślad od sześciu lat są przeznaczone pieniądze. 
Najpierw w UM tłumaczono, że nie ma wystarczającej ilości pieniędzy, potem, że zrobi się to w pakiecie 
większych ulic. Teraz słyszymy, że UM nie jest w stanie tego wykonać.  
Przewodniczący Komisji zadał pytanie w spawie działu 700 – Zagospodarowanie terenu przy ul. Turczynek-ul. 
Wiatraczna poprzez montaż wagi najazdowej. Radny odczytał zapisy z budżetu - Zaplanowane środki nie 
zostały wydatkowane. Waga najazdowa ma służyć do kontroli pojazdów odbierających odpady komunalne  
z terenu miasta. Z tego względu jej umiejscowienie, w szczególności generowany przez nią ruch pojazdów, 
powinien mieć jak najmniejszy wpływ na płynność ruchu samochodowego w mieście. Nie jest też korzystne 
zmuszanie kierowców śmieciarek do wycofywania pojazdów po wykonaniu ważenia. Lepsza jest możliwość 
przejazdu przez wagę. Mimo, że zarezerwowane środki były wystarczające na zakup samego urządzenia  
i urządzeń podjazdów, to nie były wystarczające do pozyskania gruntu i urządzenia placu manewrowego. 
Obecnie gmina nie dysponuje terenem mającym potencjał na urządzenie miejsca ważenia.  
Radny uważa, że operuje się dwoma rzeczywistościami. Cały teren Turczynka ma ponad 7 ha. To jest jedna 
wielka działka. Wydzielony teren pod PSZOK tj. ponad 1700 m. Za tym terenem utwardzonym w granicach 
wydzielonej działki płotem zostaje 1400 m. Dalej jest działka, na której miasto składuje odpady w postaci liści 
do granic z klubem sportowym. Wynika z tego, że pozostaje do zagospodarowania 2800 m działki na 
zamontowanie działki. Waga, która jest na PSZOK generuje zajęcie ok. 300 m². Samochody przyjeżdżają, 
odbierają kontenery, więc muszą manewrować. Radny odniósł się do zarzutu dot. wpływu na płynność ruchu 
samochodowego w mieście. Jest to miejsce przy wyjeździe z miasta, przy drodze wojewódzkiej. Nie można 
powiedzieć, że będzie generowało to ruch w mieście. To stwierdzenie nie jest zgodne z rzeczywistością.  
Zastępca Burmistrza podkreślił, że część PSZOK, która jest wykonana z zieloną łączką znajdującą się  
w ogrodzeniu, w projekcie była związana z bilansem terenu zielonego. Odejmowanie powierzchni z tego 
miejsca zaburza parametr. Miejsce, gdzie są składowane liście musi pozostać. Na PSZOK przyjeżdżają 
samochody osobowe z przyczepami, kręcą się ludzie. Intencją postawienia tej wagi było to, żeby kontrolować 
firmę, która wywozi śmieci z miasta. Tych śmieciarek byłoby sporo. Dlatego to miejsce powinno być oddalone 
od PSZOK. Sama inwestycja wymaga, żeby tam były właściwe promienie skrętu. Wymagane też jest 
pomieszczenie socjalne, żeby wagę mógł ktoś nadzorować. Powinna być zbudowana rampa, zadaszenie.  
Gmina nie ma takiej działki, na której można tą wagę zainstalować.  
Przewodniczący Komisji uważa, że działka na Turczynku jest idealna. Jest wjazd od ul. Wiatracznej. Na PSZOK 
jest wjazd od ul. Turczynek. Przesunięcie płotu i zyskanie 300 m² ze składowiska liści wystarczy.  
Geodezyjnie jest to jedna wielka działka. Radny zaznaczył, że pow. biologicznie czynna jest liczona dla całej 
działki. Odnalezienie nowego miejsca na terenie gminy będzie trudne. Taka waga powinna być zainstalowana, 
aby kontrolować firmę wywożąca odpady z terenu gminy. 
Przewodniczący Komisji poruszył temat działu 900 – Dofinansowanie źródeł ogrzewania. Radny uważa, że 
inwestycje w tym kierunku są bardzo małe. Zapytał dlaczego piece w budynkach komunalnych nie zostały 
wymienione. 
Zastępca Burmistrza sprawdzi, dlaczego piece nie zostały wymienione.  



Przewodniczący Komisji poruszył temat działu 900 – Projektowanie oświetlenia ulicznego na terenie miasta 
Milanówka. Było przeznaczone na ten cel 50 000,00 zł, nie zostało nic wydatkowane. Radni zgłaszają pytania, 
kiedy gmina będzie wymieniać oświetlenie na źródła energooszczędne. Kiedy będzie zrobiony audyt 
energetyczny, który pokaże, co i jak mamy zrobić. 
Zastępca Burmistrza uważa, że ten temat jest na razie omawiany.  
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie opinię Komisji dotyczącą wykonania budżetu za 2022 rok. 
Komisja w głosowaniu: 1-za (Krzysztof Ołpiński), 2- przeciw (Jolanta Nowakowska, Witold Mossakowski),  
1-wstrzymujący (Jaromir Chojecki), negatywnie zaopiniowała wykonanie budżetu za 2022 r.  
 
Ad 3. 
Sprawy różne. 
Radny Krzysztof Ołpiński poruszył temat skrzynki energetycznej przy budynku SM. Skrzynka miała być na 
budynku dworca PKP. Po raz kolejny PKP zrobiło to, co chciało. Czy są jeszcze, jakieś możliwości przeniesienia 
skrzynki. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że jest pismo Stowarzyszenia Na Rzecz Miast Ogrodów w sprawie 
umieszczenia skrzynki w tym miejscu. Radny odczytał pismo.  
Zastępca Burmistrza Marcin Bąk nie ma informacji na ten temat. Odpowiedź w tej sprawie będzie 
przedstawiona na najbliższej sesji. 
Radny Krzysztof Ołpiński obawia się, że ten słup pozostanie.  
Zastępca Burmistrza Marcin Bąk podkreślił, że jeżeli słup został postawiony bez zgody miasta, to można go 
usunąć.  
Radny Krzysztof Ołpiński uważa, że można to zrobić, ale zakłóci to pracę dworca.  Na pewno nie leży to  
w interesie mieszkańców. Gmina powinna wystosować pismo do PKP, gdzie zajmie stanowisko w tej sprawie. 
Wszystkie ustalenia RMM powinny być brane pod uwagę PKP.   
Przewodniczący Komisji odczytał pismo Stowarzyszenia Na Rzecz Miast Ogrodów w sprawie ochrony 
jerzyków.  
Radna Jolanta Nowakowska zapytała, dlaczego w naszym mieście nie bierze się pod uwagę oszczędzania 
środków. Latarnie są włączane o godzinie 16:00, kiedy jest widno.  
Zastępca Burmistrza Marcin Bąk wyjaśnił, że latarnie nie są włączane ręcznie, tylko automatycznie. Część jest 
na fotokomórkę, a część ma mechanizmy zegarowe. Nie ma centralnego mechanizmu, który informuje, że 
część latarni działa. Dopiero po zgłoszeniu mieszkańców UM ma w tym wiedzę.  
Radny Witold Mossakowski poruszył kwestie ul. Leśny Ślad. Radny podkreślił, że droga była przygotowana do 
budowy, zabezpieczone pieniądze. To, co zostało zrobione i przygotowane, zostało celowo zniszczone. Taki 
jest odbiór mieszkańców. 
 
 
 
 
Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 
Nagranie stanowi integralną część protokołu. 
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